
KEMPELEEN KUNTA   MUISTIO 19/2014 

PALVELUVALIOKUNTA 

 

Aika 10.12.2014 klo 15:00 – 19:30 
 

Paikka 
 

Sarkkirannan päiväkoti klo 15:00 
Varsinainen kokous klo 16:15 kunnantalo, kokoushuone Wegelius 

Läsnä Ilpo Hettula, pj, saapui klo 16:15   
Jaana Urpilainen, saapui klo 16:15 
Essi Ervasti 
Martti Kaisto 
Jorma Kananen 
Helena Lievetmursu 
Toivo Piira, saapui klo 16:15 
Kai Similä, saapui klo 16:15 

 Marja-Leena Meriläinen, vastuuhenkilö 
Anu Pouta-Kontio, sihteeri, saapui klo 16:15  

 

Ennen varsinaista kokousta valiokunta tutustui Sarkkirannan päiväkotiin. 

Käsitellyt asiat: 

1. Kokouksen avaus ja muistion tarkastajan valinta 
Muistion tarkastaa puheenjohtajan lisäksi Helena Lievetmursu. 
 

2. Palveluvaliokunnan itsearviointi vuodelta 2014 
 
Miten mielestäsi valiokunnan työskentelyssä on onnistuttu suorittamaan 
valiokunnalle asetettuja tehtäviä? 
Onnistumiset:  
 kokonaisuudessa valiokuntatyöskentely on ollut hyvää ja kaikkien näkökulmat 

tulevat hyvin esille 
 kunnan palveluihin tutustuminen laaja-alaisesti ja vierailut, jolloin palvelut 

konkretisoituvat 
 palvelukohtaisiin suunnitelmiin ja strategioihin tutustuminen 
 ennalta ehkäisevään suuntaan ohjaus, perheiden, nuorten, ikäihmisten ja 

työttömien palveluita kehitettäessä  
 palveluiden ohjauksella / tehtäviä priorisoinnilla pystytty säilyttämään hyvät 

palvelut määrärahojen niukkuudesta huolimatta suhteessa väkimäärältään 
kasvavassa kunnassa 

 valiokunnan ohjanta on otettu hyvin huomioon päätöksenteossa ja on johtanut 
useisiin rakenteellisiin ja toiminnallisiin muutoksiin, mm. terveyskeskuksen 
peruskorjaus- ja uudisrakentamishanke, neuvolan perhetyö, työllistämisyksikön 
perustaminen, kierrätyskeskus, nuorten työpaja, nuorisotyön siirtyminen koululle, 
sijaisperheiden rekrytointi, laitoshoidon purkaminen, Hovintien yksikkö, 



Kirkonkylän yhtenäiskoulun johtamisjärjestelmät (verkostorehtorin tehtävät), 
Pirilän alueen kehittäminen, prosessikuvauksia tehty n. 80 kpl 

 henkilöstön asiantuntijuus on otettu hyvin ohjantaan mukaan 
 talousarvion valmisteluun käytettiin riittävästi aikaa eli valiokunta pääsi 

ohjaamaan sitä hyvin 
 prosessien ”aukikirjoittaminen” on tuonut palvelua lähemmäksi asiakkaita 
 taloudellista tilannetta seurattu hyvin 

 
Kehitettävää: 
 työllisyyspolitiikkaan vahvuutta sekä lisää panostusta, huolena etenkin 

nuorisotyöttömyys sekä pitkäaikaistyöttömyyden kasvu  
 kuntalaisten palvelutarpeiden selvittäminen ja selvittämisen aikaväli 
 yhteistyön lujittaminen kolmannen sektorin kanssa -> koordinaattorin toimen 

perustaminen 
 vaikutuksen seuranta raportit, päätösten vaikutuksista asiakkaiden tarpeisiin ja 

kunnan työntekijöiden työympäristössä työviihtyvyyteen/ motivaatioon 
 kiinnitetään huomioita ohjannan tarkkuuteen ja ymmärrettävyyteen 
 pystyä ennakoimaan ennen ohjausta päätösten vaikutusta mahdollisimman 

kattavasti, tutustua ympäristöön 
 suorittavan (työntekijä) tason näkemys alansa kehittämisestä tulisi saada 

valiokuntiin 
 huomiota kokouksen pituuteen ja asiasisältöön:  

o ei kahta isoa asiaa esittelyyn samalle illalle  
o jotkut kokoukset ovat venyneet turhan pitkiksi, otettaisiin reilusti toinen 

 kokousaika, mikäli jo ennakolta on tunne, että kokouksesta tulee pitkä 
o esittelyjen tiivistäminen 

 
Miten valiokunnan sisäinen yhteistyö on onnistunut? 
 kokouksissa on keskusteltu perusteellisesti ja rakentavasti asioista hyvässä 

yhteishengessä  
 viranhaltijaesittelyt ovat olleet selkeitä 
 valiokunnan ohjaamiset ovat olleet yksimielisiä 
 vastuuhenkilön osaavuus on ollut hyvä perusta työskentelylle 

 
Miten yhteistyö muiden valiokuntien, kunnanhallituksen ja viranhaltijoiden kanssa 
on sujunut (onko kehitettävää)? 
 yhteistyö on pääsääntöisesti ollut sujuvaa  

o yhteiskokoukset ovat hyviä silloin kun asian käsittely edellyttää useamman 
valiokunnan käsittelyä 

 palveluvaliokunta kokee hyvänä hallituksen ja valtuuston puheenjohtajien 
läsnäolon kokouksissaan 

 valiokunta näkee hyvänä asiana, että puheenjohtaja on mukana hallituksessa 
puheoikeudella 

 viranhaltijoiden kanssa sujunut hyvin, viranhaltijat käyneet pyydettyinä 
kokouksissa kertomassa omasta vastuualueestaan 

 



Mitkä ovat palveluvaliokunnan 3 – 5 tärkeintä asiakokonaisuutta, joihin tulisi 
paneutua vuonna 2015? 
 saada pidettyä peruspalvelut hyvällä tasolla 

o ohjata toimintoja siten, että pysytään budjetissa  
o hakea henkilöstön kanssa yhteistyössä tehtäviä ja toimintoja, joita 

paremmin järjestelemällä saataisiin turvattua riittävät palvelut 
taloudellisemmin, prosessikuvausten hyödyntäminen 

o mahdollisten ongelmatilanteiden nopea tiedostaminen ja niihin reagointi 
o huolehditaan henkilöstön hyvinvoinnista 
o oppilaaksiottoalueiden uudelleen organisointi huomioiden 

varhaiskasvatuksen ja opetuksen tilatarpeet 
 työllisyyspolitiikka 

o tavoitella toimintoja, jotta Kelan työmarkkinatuella olevia yli 300 päivän 
työttömiä on mahdollisimman vähän 

o työttömien aktivointi 
 syrjäytymisen ennalta ehkäisevä toiminta 
 kulttuuripalvelut 
 soteuudistus 
 

3. Muut asiat 
Jatkossa kokousajoissa huomioidaan kunnanhallituksen kokoukset ja valiokunnan 
kokoukset pidetään tiistaisin. Seuraava kokous ti 20.1.2015 klo 16:30. 
 

 

Ilpo Hettula   Anu Pouta-Kontio 
puheenjohtaja   sihteeri 

 

 


